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Obec Radonice 

Zastupitelstvo obce 

  

 

Zápis z 3. zasedání zastupitelstva obce  

konaného 27. 2. 2023 v Obecním domě v Radonicích   

 

 

Zasedání zahájeno v 19.00 hodin. 

Přítomno  : 12 členů   

Omluveni  : František Bittner, Ing. Zdeněk Růžička, Ing. Jiří Hošek  

Předsedající :  Ing. Stanislav Němec, MBA  

Ověřovatelé :  Jaromír Forman, Václav Myslivec               

Zapisovatel  :  Věra Bábíčková 

 

Místostarosta obce konstatoval, že zastupitelstvo obce se sešlo v počtu 12 členů a je 

usnášeníschopné. 

Z jednání je pořízen zvukový záznam. 

 

 

Hlasování pro zvolené ověřovatele : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

 

 

Pořad jednání: 

 

3/1    Zpráva kontrolního výboru 

3/2    Zpráva o činnosti Rady    

3/3    Zpráva o činnosti Obecní policie 

3/4    Dohoda o ukončení veřejnoprávních smluv k poskytování služeb obecní policie  

         s Městysem Zápy a Obcí Mochov 

3/5    Záměr prodeje pozemku p.č. 205/88  

3/6    Informace o možnostech instalace fotovoltaické elektrárny na budovu ZŠ 

 

Náměty, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a občanů  

 

 

Rozprava:  bez připomínek.   

 

 

Hlasování pro schválení pořadu jednání: 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Pořad jednání byl schválen.  
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3/1      Zpráva kontrolního výboru 

   - předkladatel Miroslav Moudrý – předseda kontrolního výboru  

 

Dne 22. 2. 2023 se konalo zasedání kontrolního výboru ve složení: 

Přítomní za kontrolní výbor:   p. M. Moudrý  

                                                    p. M. Matoušek    

                                                    p. P. Hroudová Formanová – omluvena        

Přítomni za OÚ Radonice :    p. V. Bábíčková 

 

Zpráva ze zasedání kontrolního výboru je v příloze č. 1. 

 

 

Rozprava:    bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 3/1 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu kontrolního výboru. 

 

Hlasování : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

3/2      Zpráva o činnosti Rady    

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec, MBA – starosta obce  

 

- rada se od posledního zastupitelstva obce dne 8. 12. 2022 sešla 7x, 

- mimo jiné se zabývala řešením stavebních akcí: 

  - příprava vyhlášení výběrového řízení na opravu břehů rybníka v RPA, 

  - příprava na výstavbu bytového domu,  

- územní plán – probíhá vypořádání připomínek, schválen bude cca na podzim,  

- rada řešila změnu nájemce Radonické besedy, 

-  zabývala se ukončením Veřejnoprávní smlouvy k zajištění výkonu činností podle zákona 

 o obecní policii s Obcí Mochov a Městysem Zápy – bude dnes jako zvláštní bod programu,  

-  dále možností instalace fotovoltaické elektrárny – bude rovněž dnes na programu jednání, 

- v obci probíhaly drobné stavební práce – přípravy pro vybudování přechodů pro chodce 

 v ulici Počernická (pro lokalitu V zahrádkách) a v ulici Ligasova (směr ulice Zápská),  

-   proběhlo několik schůzek ohledně prodeje pozemků v katastru Radonice a Jenštejn,  

-  z kulturních akcí proběhlo: 

  - tradiční vánoční představení v RPA, 

  - novoroční ekumenické požehnání, 

  - koncert Mariána Vojtka,  

  - konal se Masopust a vepřové hody, 

  - po delší přestávce se znovu konají setkávání seniorů, 

  - připravují se Radonické listy, 

  - v přípravě jsou i další kulturní představení a v RPA v srpnu opět proběhne divadelní 

    festival Spolku Kašpar. 
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Rozprava:     bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 3/2 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu o činnosti rady. 

 

Hlasování : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

3/3      Zpráva o činnosti Obecní policie 

   - předkladatel Aleš Flídr, velitel obecní policie   

   

   Velitel Obecní policie Radonice shrnul činnost od posledního jednání zastupitelstva 

obce (celá zpráva o činnosti je v příloze č. 1). 

 

 

Rozprava:   

- Ing. Němec Stanislav – požádal velitele obecní policie o dohled nad tím, čím občané topí, 

-  J. Stypola – k nákupu nového vozidla pro obecní polici konstatoval, že vozidlo má najeto 

cca 400.000 kilometrů, 

-  paní Vrbová – vznesla dotaz, zda bude vybudovaný přechod v zúženém místě v ulici 

Pavlova, 

-  Ing. Němec Stanislav – odpověděl, že Policie ČR vybudování přechodu nepovolila. 

 

   

Usnesení č. 3/3 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu o činnosti Obecní policie. 

 

Hlasování : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

3/4      Dohody o ukončení veřejnoprávních smluv k poskytování služeb obecní policie  

           s Městysem Zápy a Obcí Mochov 

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec, MBA – starosta obce  

 

     Předkládané dohody ukončují činnost obecní policie v detašovaných pracovištích 

Mochov a Zápy v důsledku rozhodnutí obou obcí o jejich přechodu k Obecní policii 

Nehvizdy. Obci ani obecní policii ukončení těchto smluv nepřináší žádné komplikace, 

doporučuji schválit usnesení tak, jak je navrženo.   
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Rozprava:      bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 3/4 : 

Zastupitelstvo obce: 

 

1.   Schvaluje 

1.1. Dohodu o ukončení Veřejnoprávní smlouvy k zajištění výkonu činností podle zákona 

o obecní policii s Městysem Zápy ze dne 2. 9. 2019 (příloha č. 1). 

1.2. Dohodu o ukončení Veřejnoprávní smlouvy k zajištění výkonu činností podle zákona 

o obecní policii s Obcí Mochov ze dne 21. 8. 2019 (příloha č. 2). 

 

Hlasování : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

3/5      Záměr prodeje pozemku p.č. 205/88  

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec – starosta obce  

 

 

      Pozemek p.č. 205/88 o výměře 811 m2 v k.ú. Radonice u Prahy se nachází v ulici 

Krátká, kde byl stejně jako další pozemky v minulosti obcí zasíťován jako zdroj financí pro 

případné investiční potřeby obce. Rozpočet na rok 2023 počítá s příjmem z jeho prodeje 

k financování obecního bytového domu v ulici Na Vartě. Za účelem dosažení co nejvyšší 

prodejní ceny bude prodej realizován prostřednictvím internetové aukce, jako tomu bylo 

i v předchozích případech prodeje obecních pozemků. Po prodeji tohoto pozemku zůstane 

v ulici Krátká ve vlastnictví obce ještě dalších šest stavebních parcel.  

    Navrhuji tedy schválit usnesení tak, jak výše uvedeno.  

  

 

Rozprava:   bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 3/5 : 

Zastupitelstvo obce: 

 

1.   Vyhlašuje 

1.1. záměr prodeje pozemku p.č 205/88 v k.ú. Radonice u Prahy.   

 

2.   Stanovuje 

2.1. minimální prodejní cenu pozemků ve výši 12.000 Kč/ m2 včetně DPH.   
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3.   Ukládá 

Radě obce 

3.1. zajistit realizaci prodeje pozemku p.č. 205/88 v k.ú. Radonice u Prahy s využitím  

internetové aukce.  

 

Hlasování : 

Pro :        11                Proti :       1        Zdržel se :     0  

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

3/6      Informace o možnostech instalace fotovoltaické elektrárny na budovu ZŠ 

   - předkladatel Ing. et Ing. Tomáš Němec – předseda finančního výboru 

 

 

  Vzhledem k vysokým cenám za elektrickou energii a stávajícím dotačním 

programům se nabízí možnost využít některý z těchto programů i pro obec a zřídit obecní 

FVE. Jako ideální místo se jeví střechy ZŠ Radonice. 

   Aktuálně je možné podávat žádosti do Výzvy RES+ č. 3/2022 – Komunální FVE pro 

malé obce, kde je možné získat dotaci až do výše 75 % uznatelných výdajů. 

Žádost je ale potřeba podat do 15. 3. 2023 a v tu dobu již mít připravenou projektovou 

dokumentaci ke stavebnímu řízení, což momentálně nejsme schopní stihnout. Výhledově se 

ale počítá s dalšími obdobnými výzvami. 

   Oslovil jsem tedy firmu Dotace pro obce, aby pro Radonice připravili cenovou 

nabídku a hrubou kalkulaci návratnosti. Následně dne 1. 2. 2023 proběhlo jednání na OÚ se 

zástupci této firmy spolu se starostou. 

   Z jednání a zaslané nabídky vyplývá, že na střechy školy by se vešla FVE o velikosti 

140 kWp, která by byla schopná za rok vyrobit 143 MWh/rok, což odpovídá cca roční 

spotřebě školy. 

Protože je ale výroba FVE v průběhu roku nevyrovnaná, tak by toto řešení bylo schopné 

přímo pokrýt spotřebu školy cca z 1/3 a zbytek vyrobené elektřiny by se buď prodal do sítě, 

nebo využil pro další potřeby obce (veřejné osvětlení, spotřeba OÚ…). 

   Tato FVE by předběžným odhadem obec stála 7.300.000 Kč. Na dotaci je pak možné 

získat cca 4.100.000 Kč. Náklady pro obec by tedy byly cca 3.2000.000 Kč, což představuje 

návratnost za 5-6 let (roční úspora cca 850.000 Kč). 

 

   S přihlédnutím k tomu, že v budoucnu asi nelze očekávat nějaké výrazné snížení cen 

elektrické energie a také k tomu, že je zde předpoklad komunitního sdílení energie, na což se 

momentálně připravuje legislativa, se mi využití této možnosti zdá jako poměrně zajímavé. 

Samozřejmě v případě, že bude vypsána další výzva. Abychom ale mohli dotaci využít, tak by 

bylo dobré mít dopředu vypracovaný projekt. Vyhotovení vše potřebného se pohybuje okolo 

200.000 Kč. 

 

 

Rozprava:   

- Ing. Vrba – vznesl dotaz, když bude usnesení, že se ukládá radě obce zajistit zpracování 

dokumentace, zda rada zajistí zpracování celé kompletní dokumentace i finálního projektu,  
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-  Ing. Němec Tomáš – odpověděl, že je to myšleno tak, že rada připraví podklady a následně 

bude vybrána firma, která žádost zpracuje „na klíč“, 

- M. Matoušek – dotázal se, zda se neuvažovalo umístění místo na střechu na zem, 

- Ing. Němec Tomáš – odpověděl, že střecha má rovný, pevný podklad, ale při umístění na 

zem by toto bylo potřeba vybudovat, nehledě na to, že by byl zabrán další pozemek, 

- Ing. Němec Stanislav – upřesnil, že podle dostupných informací je vybudování na zemi 

podstatně dražší a na toto nemáme v územním plánu vyčleněnou plochu, dále konstatoval, 

že návratnost by měla být cca 5 let, 

- J. Stypola – konstatoval, že třídy ve škole budou ještě 4 roky přibývat a spotřeba elektřiny 

nadále poroste, dále se dotázal na životnost panelů, 

- Ing. Němec Tomáš – odpověděl, že podle typu cca 20 – 25 let,  

- Ing. Vrba – dotázal se na statiku, zatížení střechy a požární odolnost,  

- Ing. Němec Stanislav – toto vše bude řešeno v rámci projektu,  

- P. Janík – vznesl dotaz, jaká je finanční náročnost likvidace panelů po ukončení jejich 

životnosti,  

- Ing. Němec Stanislav – toto zatím není známo a těžko říct, co bude za 20 let. 

 

 

Usnesení č. 3/6 : 

 

Zastupitelstvo obce: 

 

1.     Bere na vědomí 

1.1.  informace o možnostech instalace fotovoltaické elektrárny na budovu ZŠ. 

 

2. Ukládá 

Radě obce 

2.1.  zajistit zpracování dokumentace a podkladů pro přípravu podání žádosti o dotaci na 

  instalaci fotovoltaické elektrárny na budovu ZŠ.  

 

Hlasování : 

Pro :        12                Proti :       0        Zdržel se :     0  

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

Náměty, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a občanů  

 

- JUDr. Pokorný – otevřel otázku nedostatku nových hrobových míst, 

- Ing. Němec Stanislav – vzal podnět na vědomí, 

- JUDr. Pokorný – vznesl dotaz ohledně problematického parkování v ulici Na Proutkách, 

 bylo řešeno již v loňském roce, nějaký čas bylo vše v pořádku, ale situace se opět opakuje, 

 vozidla parkují v místech, kde toto není povoleno, 

- Ing. Němec Stanislav – pověřil přítomného velitele obecní policie řešením tohoto 

 problému a zvýšeným dohledem v této lokalitě, 

- A. Flídr – když se tento problém řešil v loňském roce, byly všichni obyvatelé ulice Na 

 Proutkách cestou obecní policie písemně obeznámeni, ve kterých místech mohou parkovat 

 a kde je toto zakázáno, obecní policie tedy znovu všechny obeznámí s podmínkami 

 parkování a pokud se nebudou dodržovat bude již následovat postih, 
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- M. Moudrý – upozornil, že v minulosti se rovněž řešilo nesprávné parkování v ulici 

 Ligasova, kde auta parkovala na chodníku, 

- Ing. Vrba – dotázal se, kdo má na starosti technickou údržbu školy, všiml se, že 

 v některých místech se již vyskytují drobné závady, 

- Ing. Němec Stanislav – bude řešit s paní ředitelkou a zároveň prověří stavební technik 

 obce, 

- M. Moudrý – navrhl zvážit možnost umístění dopravního zrcadla na výjezdu z ulice 

 Růžičkova, aby bylo vidět vozidla přijíždějící od Jenštejna, 

- Ing. Němec Stanislav – odpověděl, že situaci prověří.  

 

 

 

Jednání zastupitelstva obce bylo ukončeno ve 21.14 hodin. 

 

 

Podpisy ověřovatelů: 

 

 

 

Jaromír Forman              ………………………………… 

       

 

 

 

Václav Myslivec             ………………………………… 

   

 

 

 

 

 

 

…………………………………                                 …………………………………… 

   Ing. Stanislav Němec, MBA                                                 Ing. Zdeněk Růžička 

              starosta obce                                                                 místostarosta obce 
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                          příloha č. 1 k bodu 3/1    

           

 

 

 



9 

 

 

 

 

 
 



10 

 

                          příloha č. 1 k bodu 3/3   
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                           příloha č. 1 k bodu 3/4   
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                            příloha č. 2 k bodu 3/4  

   

 


